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Besvarelse af spørgsmål 237 alm. del stillet af Erhvervsudvalget den 
2. oktober 2009 efter ønske fra Colette Brix (DF).

Spørgsmål:
Fyns Stiftstidende bragte den 10. august 2009 en artikel om, at et flertal 
på Christiansborg er klar til at sætte de mange tv-seere, der er bundet til 
en antenneforening af lokalplaner eller lejekontrakter, fri. I artiklen op-
fordrer Forbrugerrådets direktør, Rasmus Kjeldahl, Folketinget til at se på 
sagen og antenneforeningerne til at ændre deres vedtægter. Vil ministeren 
følge Forbrugerrådets opfordring til ophævelse af antenneforeningernes 
stavnsbinding af forbrugere, således at forbrugerne frit kan vælge, hvor 
de vil have deres tv-signal fra?

Svar:
Planloven, som henhører under Miljøministeriet, og lejelovgivningen, 
som henhører under Indenrigs- og Socialministeriet, indeholder en række 
bestemmelser om tilslutning til fællesantenneanlæg. Bestemmelserne 
bunder bl.a. i hensynet til at sikre beboerne adgang til radio- og tv, æsteti-
ske hensyn samt en udlejers muligheder for at få dækket sine udgifter. 

Over for disse hensyn står imidlertid, at EU-kommissionen i den årlige 
gennemgang af det europæiske bredbåndsmarked anfører, at pligtmæssig 
tilslutning til antenneforeninger kan komme til at udgøre et problem i 
forhold til at fremme konkurrencen og sikre udbygning af ny digital in-
frastruktur i Danmark.

Jeg vil derfor sikre, at sagen bliver drøftet med Videnskabsministeriet og
de øvrige relevante ministerier. 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål 235.
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